
Årsberetning for Sebber Kloster Golf Klub 2012
2012 var et godt år for Sebber Kloster Golf Klub:

● Den negative udvikling i medlemstallet blev vendt til et plus.
● Roughplanen blev implementeret.
● Greenfee indtægterne kom efter en svag start tilbage på 2012 niveau.
● Faciliteterne på rangen står klar til 2013.
● Klubhus byggeriet blev ikke sat i gang, men vi mener nu, at det er tiden.

Der var selvfølgelig også negative ting i 2012:
● Vi måtte udskyde klubhusbyggeriet.
● Uventede leasingudgifter på maskinerne.
● Ekstraordinært store ekstraudgifter på vedligeholdelsen af maskinparken.

Der har naturligvis været mange flere ”ups and downs” end listet ovenfor, men vi kan i sagens
natur ikke inkludere alt her.

Medlemsudviklingen
Efter en nedgang i medlemstallet fra 2010 til 2011 stod det klart, at noget måtte gøres. Det var
ikke en udviklingen, som klubben kunne ignorere. I vinterhalvåret 2011/2012 blev der derfor
udarbejdet en plan. Den såkaldte Plan 100. Målet var i al sin enkelthed at skaffe 100 nye
medlemmer i 2012. Midlerne var massiv annoncering og gode tilbud.
I forbindelse med annoncering, skal det bemærkes, at mange af vores medlemmer på frivillig
basis husstandsomdelte flere tusinde flyers – TAK.
De gode tilbud var grundlæggende, at nybegyndere kun betalte indskuddet for at komme i gang.
Resultaterne er ikke udeblevet. Vi fik 88 på golfskole. Heraf meldte 73 sig ind. Det svarer til 83%
(til sammenligning var procenterne for 2010 og 2011 på henholdsvis 75% og 60%).
I alt fik vi 121 nye medlemmer i 2012. Der har selvfølgelig også været afgang i 2012, men tallene
pr 28. februar 2013 er:

● 720 medlemmer mod 675 i 2012.
●  601 fuldtids medlemmer mod 550 i 2012.

Det skal bemærkes, at antallet af fuldtidsmedlemmer pr 28. februar 2013 er det højeste klubben
har haft på dette tidspunkt af året i den tid, vi har ført statistik (vi mangler selvfølgelig at se, om
alle betaler, men denne usikkerhed er også en del af tallene for 2012, på det tidspunkt, hvor de
blev gjort op).

Successen med Plan 100 gjorde, at bestyrelsen i sensommeren 2012 besluttede sig for i
forbindelse med det planlagte medlemsmøde at indkalde til en ekstraordinær generalforsamling



med to vedtægtsændringer på dagsordenen:

1. En udvidelse af det maksimale medlemstal fra 800 til 1000 (vi mente og mener stadig, at
klubben sagtens kan bære det), og

2. En overdragelse af beslutning om indskuddets størrelse fra generalforsamlingen til
bestyrelsen (vi  mente, at dette var nødvendigt for at bestyrelsen hurtigt kunne reagere i
forhold til markedet for potentielle medlemmer – mange af vores naboklubber kører også
uden indskud).

Begge dele blev vedtaget med overvældende flertal,, og i forlængelse heraf besluttede
bestyrelsen sig for, at sætte indskuddet til 0 i 2013 og til en fornyelse af Plan 100 i 2013.
Grundlæggende kommer det til at koste det samme at starte som nybegynder i 2013 som i
2012, men markedsføringsmæssigt har vi et simplere budskab, når der ikke er indskud.
Endvidere er det nemmere at tiltrække andre golfere.

Roughplanen
I 2011 var der en del kritik af roughen på banen. Roughen var blevet for voldsom. Der skulle
ledes for meget, og runderne blev for lange. Dette medførte kritik fra medlemmerne, og fra
gæster, der blev sværere at overtale til at besøge os igen. Problemerne var indlysende:

● Hvis medlemmerne ikke brød sig om banen, var de hårdere at fastholde.
● Hvis gæsterne ikke kom igen, skulle vi hvert år annoncere efter nye (og som i enhver

anden forretning, er det klart, at gensalg er lettere end nysalg).

I vinteren 2011/2012 blev der derfor i samarbejde mellem Marketing og Baneudvalg udarbejdet
en klippeplan for roughen. Implementeringen blev vedtaget og lagt i hænderne på en flok frivillige,
der ugentligt holdt roughen nede i løbet af 2012.
Resultaterne er ikke udeblevet. Vi har fået megen positiv kritik fra både medlemmer og gæster,
og rundetiderne er bragt ned.
Bestyrelsen har besluttet at videreføre roughplanen i 2013.

Greenfee
Indtægterne fra greenfee er meget vigtige for klubben, men desværre er denne indtægtskilde
under alvorligt pres i disse år. Ordninger som Golfhæftet og Teetimekortet gør, at værdien af en
greenfee falder, og da mange danskere stadig er ramt af krisen, skal der mere til at lokke penge
ud af dem.
I 2012 fik vi en sløv start på greenfee området. En kold vinter og et koldt forår, der desværre rakte
hen over påsken, gjorde, at vi i første halvår var betragteligt efter budgettet. Heldigvis kom der
bedre vejr, og effekterne af roughplanen slog igennem. I andet halvår fik vi således hentet det



tabte og sluttede cirka som budgetteret (svarende til 2011 niveau).
Det er vigtigt konstant at fastholde fokus på greenfee området, og i 2012 lærte vi noget nyt. En
gruppe Esbjergensere lejede sig ind på klosteret i Ryder Cup weekenden og afholdt deres egen
Jyder Cup. Dette koncept har vi taget til os. I samarbejde med klosteret vil der bliver udbudt en
pakke kaldet Sebber Kloster Cup, hvor op til 18 spillere kan leje sig ind på klosteret og så spille et
Ryder Cup lignende arrangement.

Klubhus
Generalforsamlingen i 2012 vedtog et klubhusbyggeri under følgende forudsætninger:

1. En stabil økonomi.
2. Accept fra banens ejer.
3. Positiv medlemsudvikling.
4. Bred accept fra medlemmerne.

Da bestyrelsen skulle træffe sin endelige beslutning i maj, stod det hurtigt klart, at der var
problemer med økonomien. Som anført ovenfor var der problemer med greenfee indtægterne, og
derudover var der ikke kommet den forventede fondsstøtte. En 100% enig bestyrelse besluttede
derfor at stoppe klubhusbyggeriet, og i den forbindelse valgte Jens Jørgen at træde ud af
bestyrelsen, da klubhusbyggeriet havde været hans erklærede formål med at sidde i bestyrelsen.
Efterfølgende besluttede bestyrelsen at søge Aalborg Kommune om tilskud igen. I løbet af
sommeren fandt vi ud af, at puljen vi søgte fra, kun indeholdt begrænsede midler. Vi diskuterede
dette og erkendte, at det nok var højst usandsynligt, at vi ville få vores ansøgning imødekommet.
Vi begyndte derfor at diskutere alternativer. Sommerens megen blæst gav os endvidere
anledning til at genoverveje placeringen af et nyt klubhus. Vi nåede frem til, at en til og
ombygning af det nuværende klubhus nok ville være vores bedste alternativ, og vi søgte derfor
om midler til dette projekt. Kort tid efter medlemsmødet i november, hvor vi fremlagde planerne,
fik vi besked om, at kommunen ville bevilge os kr. 200.000. Siden da har vi arbejdet på at
konkretisere planerne, således at der kan træffes beslutning om projektet på
generalforsamlingen 2013.

Økonomi
Regnskabet for 2012 vil senere blive fremlagt, så vi vil kun kort komme ind på det her. Vi har på
indtægtssiden nået mere end budgetteret. Når det alligevel har været et svært år, skyldes det to
forhold:

1. Det viste sig, at den store leasingkontrakt løb fire måneder længere end budgetteret.
Konkret betød det en ikke budgetteret udgift på kr. 168.000.

2. Der viste sig i løbet af efteråret behov for større og dyre reparationer af maskiner på
greenkeepergården.

I grove træk er det disse to forhold der gør, at vi ender ud med et overskud på kr. 34.000 i stedet
for det budgetterede overskud på kr. 225.000. Ud over at påvirke resultatet, bevirkede de to



forhold selvfølgelig også, at der var pres på vores likviditet.

Aktiviteter og udvalg
I det følgende vil vi gennemgå en række af de aktiviteter, der har været i klubben i 2012.

Klubhus / Sekretariat
Vi er meget tilfredse med denne funktion, og trods de trange kår løser Linda og Børge opgaverne
med et smil, og er altid meget imødekommende og servicemindet. De er om nogen, med til at
skabe den gode sociale stemning der er i og omkring klubhuset. Bestyrelsen er glade for de
rosende ord vi hører om jer fra medlemmerne såvel som fra gæster.
De nye borde og stole har været med til at gøre terrassen mere præsentabel, og med
læskærmen har vi fået forlænget ude sæsonen med 23 måneder  vi kan dermed konstatere det
var en god investering.

Proshop / PGA Pro
Det er med glæde, vi kan konstatere, at vores PGA træner Jesper Mikkelsen har haft et særdeles
travlt år, ikke mindst med golfskolen, men også med træning af medlemmerne, så det nye studie
med TrackMan har bevist sit værd.
Med den tilstrømning der har været til shoppen, er det vores opfattelse at salget for Jesper har
været tilfredsstillende, ikke mindst sammen med den særdeles god service Jesper udviser over
for medlemmerne såvel som ude fra kommende. Vi betragter det som en winwin situation.
Bestyrelsen værdsætter meget din store fleksibilitet og engagement i klubben, ud over de
opgaver du er ansat til.

Greenkeeperstab
I 2012 stod banen flot. Greenkeeperstaben har brugt mange kræfter på at skaffe os gode forhold
at spille under – og det er lykkedes. Vi er taknemmelige for det kvalitetsløft vi har oplevet på
banen.

Baneudvalg
I Baneudvalget har der været arbejdet med implementeringen af Roughplanen (som omtalt
ovenfor). Endvidere har følgende emner været i fokus:

● Udvikling af kommunikation via sebberklostergolfklub.dk.
● Implementering af plejeplan for greens.
● Gennemgang af banen i forhold til tidligere udarbejdet plejeplan.
● Renovering af bunkers.
● Renovering og omlægning af stier (det mest synlige er på hul 10 og 14, hvor vi har flyttet

stierne væk fra spilleområdet).



● Oprensning af søerne på hul 5 og 13.
● Etablering af blå tee (klar i foråret 2013).

20års jubilæum
2012 var året, hvor vi kunne fejre klubbens 20års jubilæum. Det blev gjort på fornem vis ved en
jubilæumsdag i september, der bød på turnering, rundvisning på klosteret og festmiddag om
aftenen. Tak til ”veteranerne”, der havde påtaget sig at gennemføre dette arrangement.

Baneservice
Baneservice var tilbage til modellen fra 2010, hvor Børge igen står for sammensætning af bolde
på GolfBox, og baneserviceudvalget sikrer starttider bliver overholdt. Set over året  med den
manglende bemanding – kan vi konstatere, at opgaverne for baneservice er løst tilfredsstillende,
det kan selvfølgelig altid gøres bedre, hvilket der arbejdes på. Men vi kan alle hjælpe til, ved at
starte på de for klubben fastsatte starttider.
Er der nogen der er interesseret i at give en ”hånd med” i baneservice, skal i bare kontakte John
Mandrup.
Et nødråb fra baneservice og greenkeepere – HUSK nu at lægge opslåede turf på plads, ret
nedslagsmærker op på green, hvis ikke i kan finde jeres eget, så tag et af dem der er der, så I
kan gå fra green med god samvittighed.

Handicapudvalget
2. juli trådte det nye handicapsystem i kraft, og vi kan med glæde konstatere, at det blev meget
vel modtaget af jer.
Så her i januar kom Årsrevisionen – som for nogen  var afventet med spænding. Resultatet
kender i nu, og det er vores opfattelse, at der er stor forståelse, for både det nye
handicapsystem og Årsrevisionen – ros til jer for det.
Resultatet af Årsrevisionen for Sebber Kloster Golf Klub kan i læse nærmere om på
hjemmesiden.
Handicapudvalget er af den opfattelse, at det nye handicapsystem har lært os, vigtigheden af et
rigtigt handicap frem for et lavt handicap.

Turneringer
Der har i 2012 været afholdt 12 klub turneringer med i alt 764 deltagere, hvilket er en stigning på
80 i forhold til 2011.
Stigningen var jævnt fordelt over turneringerne og stigningen kan skyldes, at turneringsudvalget
nu afvikler langt de fleste turneringer med gunstart, hvilket reducerer ventetiden efter runden, og
så er der også kommet en hel del nye medlemmer til  hen over året.
Der var en meget fin tilslutning til begynder afslutningen for Klub 9, også til Række og
Klubmesterskaberne, hvor der igen blev afholdt stablefordmesterskaber, var der en fin tilslutning.
Cross country der blev afholdt for anden gang var igen en succes, og den fortsætter igen i år og



afholdes 10. november.
Sebber Cup der blev afviklet for første gang siden 2005 blev en succes, og fortsætter i år  det
samme gør Klubmesterskaber for scratch hulspil.
Topscorerne i 2012 var Spar Nord Open med 108 deltagere efterfulgt af Toyota Aalborg
turneringen med 98 deltagere.
Turneringsudvalget har også nye tiltag for denne sæson, som i kan læse nærmere om på
GolfBox og hjemmesiden.

Begynderudvalg
Som nævnt tidligere har der været arbejdet hårdt på implementeringen af Plan 100. Ud over at
skaffe nye medlemmer, har Begynderudvalget også haft til opgave ”at sørge for”, at de nye bliver
i klubben. Vi startede derfor Klub 9, hvor gamle og nye medlemmer kan mødes.
Klub 9 har været med til at fastholde mange nye medlemmer, da de her igennem har fået et
netværk og der skal lyde en stor tak til de ”gamle” medlemmer der har støttet op om klub 9. Vi
håber på samme store engagement i den kommende sæson.

Ungdomsudvalg
22 juniorer havde vi i sidste sæson og de deltog i 18 huls turneringen i SGN, hvor de kom lidt
skidt fra start, men de satte alt på plads i den sidste turnering på hjemmebanen i Sebber – det
var dog ikke nok til at deltage i finalerunden. Der blev afholdt sommerlejr med masser af golf –
blandt andet nat golf, men der var også plads til andet, som for eksempel cykel orienteringsløb.
Vi havde 3 dejlige dage med de unge mennesker og masser af opbakning fra forældrene. Der
har i den forløbne sæson også været en stor opbakning og deltagelse hos de yngste golfere og i
den nye sæson bliver hele ungdomsafdelingen samlet, så overgangen fra mikro til junior bliver
mere flydende. Pro timerne vil i nogen udstrækning blive fordelt blandt de spillere der viser det
største engagement. I år er vi tilmeldt 9 huls turneringen og 18 huls turneringen, ligesom der vil
blive afholdt sommerlejr i august måned. Vi glæder os til den forestående sæson.
Igen i 2012, havde vi sommeren igennem fornøjelsen af at se microgolferne i sving på
træningsanlæg og P&Pbanen. Tak til de frivillige, der holder denne aktivitet i gang.

Marketingudvalg
Marketingudvalget har i 2012 været involveret i implementeringen af Plan 100. Der er dog også
fundet tid til andre aktiviteter, hvoraf vi vil nævne:

● Vi fik tænkt alle markedsføringsmaterialer forfra, så de nu afspejler den moderne og
uhøjtidelige stemning, der kendetegner vores klub.

● Vi fik afholdt tre Åben Hus arrangementer. Der var ikke altid så mange til stede, men de
fleste af dem, der mødte op, blev fanget.

● Vi har oprettet en facebookprofil for klubben. Det er en nem og billig måde at
kommunikere på.

● Vi var tilstede ved Sildeløbet, hvor vi forsøgt at hverve medlemmer.
● I oktober afholdt vi et arrangement for nye medlemmer, hvor de fik lidt træning og



gennemgang af golfboks.

Grundlæggende har vi været tilfredse med 2012, og 2013 byder derfor kun på få ændringer
(mere herom under eventuelt).

Informationsudvalg
Der har været historier fra klubben på klubbens hjemmeside, på golf.dk og i de lokale aviser.
Klubbens hjemmeside udvikler sig fortsat og er et stort aktiv for klubben. I galleriet har vi nu
billeder fra over 100 arrangementer og et godt stykker over 1.000 billeder, så hvis man længtes
efter foråret og sommeren kan man hurtigt få et par timer til at gå med kigge her.Da udvalgets
medlemmer og arbejder grænser meget op til Marketingudvalget, har vi valgt at nedlægge
Informationsudvalget og lægge dets opgaver ind under Marketingudvalget.

Sponsorudvalg
Sponsorudvalget arbejder konstant på at skaffe nye sponsorer til klubben, og på at pleje forholdet
til vores eksisterende sponsorer. Vores sponsorer er en vigtig del af klubben. De bidrager
selvfølgelig med kontanter, men ligeså vigtigt står de også klar ting som med udlån af udstyr og
præmier til diverse officielle og uofficielle turneringer.

Eliteudvalg
I 2012 havde vi hele 3 hold for herrer og 1 hold for damer med i DGU’s danmarksturnering for
hold.
For herrerne blev sæsonen startet med en 2dages træningslejr på Lübkers baner på Djursland.
En tur som stod på meget golf (2x18 huller hver dag) men også en tur som styrkede
kammeratskabet yderligere.
Med 6 sejre ud af 6 kampe, vandt klubbens førstehold for herrer sikkert deres pulje i 4. division.
Efter et kort ophold i 4 division står menuen dermed igen på 3. division i 2013.
De to andre hold i kvalifikationsrækken for herrer vandt begge 4 ud af 6 kampe, hvilket rakte til
henholdsvis en første og en andenplads i deres respektive puljer.
Her gav førstepladsen ikke direkte oprykning til 4. division, men holdet skulle ud i et
oprykningsspil. Det var i Hirtshals på dagen for klubbens 20 års jubilæum, den 2. september.
Sebber Kloster blev nr. 5 blandt de 11 hold, men desværre var det kun de 4 bedste som rykkede
op. Det var tilmeld kun 6 slag som skilte holdet fra den vigtige 4. plads, som i øvrigt kun var 1
slag dårligere end de 3 som delte 1. pladsen. Så det var meget tæt på, og vi satser stærkt på at
det skal lykkes i 2013.
http://www.golfbox.dk/livescoring/finalresult.asp?tour={F5ED58F9C381469D817ED24D28B4
B8A1}&usegolfdkskin=1&noHeader=1
Yderligere har vi haft flere af vores spillere ude og spille individuelle ranglisteturneringer, hvor de
kan blive testet mod landets bedste. Her er det værd at bemærke, at vi havde to spillere med til
EM for midage i Estland. Allan Amstrup og Casper Munk gjorde flot figur for Danmark og Sebber
Kloster og klarede således begge to cuttet efter de første 2 runder som gav adgang til den 3. og

http://www.google.com/url?q=http%3A%2F%2Fwww.golfbox.dk%2Flivescoring%2Ffinalresult.asp%3Ftour%3D%257bF5ED58F9-C381-469D-817E-D24D28B4B8A1%257d%26usegolfdkskin%3D1%26noHeader%3D1&sa=D&sntz=1&usg=AFQjCNE2bSS_2gpx6_DD9JV7GLY8pulbzQ
http://www.google.com/url?q=http%3A%2F%2Fwww.golfbox.dk%2Flivescoring%2Ffinalresult.asp%3Ftour%3D%257bF5ED58F9-C381-469D-817E-D24D28B4B8A1%257d%26usegolfdkskin%3D1%26noHeader%3D1&sa=D&sntz=1&usg=AFQjCNE2bSS_2gpx6_DD9JV7GLY8pulbzQ


afgørende finalerunde. Allan opnåede den bedste placering som nr. 53 ud af 128 startende og
var tilmed den 4 bedste dansker i turneringen som også blev vundet af en dansker.
Senere på året deltog Allan for første gang ved DM for midage og opnåede en imponerende 5.
plads, efter runder i 72, 77 og 73 slag, total 6 over par for 3 runder og kun 2 slag fra en delt 3.
plads. En flot præstation.
Engagementet og kammeratskabet i truppen er godt. Og når der kommer nye folk til truppen,
bliver de taget godt imod. Eliten har hjulpet med frivilligt arbejde i klubben, herunder en indsats på
hulhold, primært omkring hul 15 og 16, samt hjælp ved åbent hus, juniortræning, mikrogolf,
sponsormatch og andet udvalgsarbejde . En indsats som fortsætter i 2013 og bestyrelsen samt
klubben i øvrigt sætter stor pris på.

Vore damer kæmper fortsat for at få fodfæste i kvalifikationsrækken – de blev igen nr. 4 ud af 4.
Men sammenholdet er blevet styrket, og der er da også flere af pigerne som er gået meget ned i
handicap. Så engagementet er der, og det går i den rigtige retning. Så hvem ved hvor vi er om 5
år.
Damerne gjorde i 2013 en ihærdig indsats for at få Iben Tinning til Sebber Kloster, for at afholde
et arrangement specielt rettet mod damer. Pga. for få tilmeldte lykkedes det desværre ikke i
denne omgang. Den kommende sæson er der planer om at arrangere et modeshow for både
golfspillende og ikke golfspillende damer i lokalområdet. Så også her ydes der en frivillig indsats
som klub og bestyrelse sætter stor pris på.

Klubben generelt
Sebber Kloster Golf Klub er båret af frivilligt arbejde. Alle aktiviteter og alt udvalgsarbejde bæres
således af de frivillige / hjælperne. Ud over det, der er nævnt ovenfor, drejer sig for eksempel om:

● Hjælp til at holde orden i og omkring klubhuset (samt vedligeholdelse af samme).
● Indsamling af bolde på range (og klipning).
● Klipning af rough.
● Hulhold (vi vil snart åbne for nye hulhold).
● Gennemførelse af arrangementer så som Åben Hus, Golfens Dag, Åben Damedag, Pink

Cup og Løvfaldsmatch.
● Udarbejdelse af statistikker og analyser.

Der er ingen tvivl om, at frivilligt arbejde bærer klubben, og i bestyrelsen sætter vi konstant pris
på dette. Uden de frivillige, var der meget, der aldrig ville blive gjort. I sagens natur er frivilligt
arbejde ulønnet, men vi forsøgte i 2012 at fejre det frivillige arbejde ved at afholde en
”Hjælperturnering”. Vi fik en god dag, og vil arbejde på at gøre den endnu bedre i 2013.
Der er ingen tvivl om, at klubben også i 2013 vil trække på mange medlemmers kvalifikationer og
villighed til at stille dem til rådighed for klubben. Dels har vi alle ”de sædvanlige” opgaver, og dels
håber vi på at få mulighed for at arbejde sammen om et nyt klubhus.

For bestyrelsen
Jens Peter Pedersen
Formand


